
 

 

 بسم الله الرحمن الرحيم 

Haber-Yorum 

Suudi Yöneticilerinin Anlayışına Göre Hac Nedir? 

 

Haber:  

Birçok medya kuruluşu, Suudi Arabistan Hac ve Umre Bakanı Tevfik er-Rabia’nın, 
Hac’ın siyasi sloganlar için değil, ibadet amaçlı olduğunu söylediğini aktardılar. 

 

Yorum:  

Birincisi: Suudi Arabistan Krallığı gibi dini devletten ve siyasetten ayıran bir ülkenin 
böyle bir açıklama yapması şaşırtıcı değildir; hatta onun, namaz, oruç ve hac ile ilgili 
şerî hükümler ile ekonomik nizam, içtimai nizam ve siyaset (hem dahili hem de harici 
olarak) ile ilgili şerî hükümlerin arasını ayırdığını da görürsünüz.  

İkincisi: İbadet, itaat etmek demektir. Allah Subhanehu’ya itaat etmek ise sadece 
namaz, oruç ve hac gibi ibadetlerle sınırlı değildir; aksine evlilik ilişkilerinden 
uluslararası ilişkilere kadar Allah’ın emir ve yasaklarının tamamına uymayı 
kapsamaktadır. Zira Allahu Teala şöyle buyurmuştur:   شَيْء ل ِكُل ِ  تبِْيَاناً  الْكِتاَبَ  عَليَْكَ  لْنَا   وَنَزَّ
“Ayrıca bu Kitap’ı da sana, her şeyi açıklamak için indirdik.” [Nahl 89] Ve Allahu 
Teala şöyle buyurmuştur:   شَيْء مِن  الْكِتاَبِ  فِي  طْنَا  فَرَّ ا   Biz o kitapta hiçbir şeyi eksik“ مَّ
bırakmadık.” [En’am 38] Ve Allahu Teala şöyle buyurmuştur:  ُوَالْْمَْر الْخَلْقُ  لَهُ   ألَََ 
“(Bilesiniz ki), yaratmak da emretmek de O’na mahsustur.” [Araf 54] Ve Allahu 
Teala şöyle buyurmuştur:   ُالْعَالَمِينَ * لََ شَرِيكَ لَهُ وَبذَِلِكَ أمُِرْت ِ ِ رَب  قلُْ إِنَّ صَلََتِي وَنسُُكِي وَمَحْيَايَ وَمَمَاتِي لِِلَّّ
الْمُسْلِمِينَ  لُ  أوََّ  De ki: Şüphesiz benim namazım, kurbanım, hayatım ve ölümüm“ وَأنََا 
hepsi âlemlerin Rabbi Allah içindir. O’nun ortağı yoktur. Bana sadece bu 
emrolundu ve ben (hak dine) teslim olanların ilkiyim.” [En’am 162] 

Üçüncüsü: Hac, birçok azim olan hususları hatırlatmaktadır ki ben bunlardan 
sadece bir tanesini zikredeyim; Hac Bakanı’nı korkutması gereken şey beni de 
korkutmaktadır ki o da, müşriklerden uzak durmayı ve onlarla yapılan sözleşme ve 
anlaşmaları kaldırıp atmayı emreden sureyi hatırlamaktır; zira Allahu Teala şöyle 
buyurmuştur:  ُبَرِيءٌ مِنَ الْمُشْرِكِينَ وَرَسُول ِ الْْكَْبَرِ أنََّ اللهَ  وَرَسُولِهِ إِلَى النَّاسِ يَوْمَ الْحَج  فَإنِْ تبُْتمُْ فَهُوَ  وَأذََانٌ مِنَ اللهِ  هُ 

توََلَّيْتُ  وَإِنْ  لَكُمْ  مُعْجِزِيخَيْرٌ  غَيْرُ  أنََّكُمْ  فَاعْلَمُوا  ألَِيم    مْ  بِعذَاَب   كَفَرُوا  الَّذِينَ  رْ  وَبشَ ِ اللهِ   “Hacc-ı ekber (en büyük 
hac) gününde Allah ve Rasulü’nden insanlara bir bildiridir: Allah ve Rasulü 
müşriklerden uzaktır. Eğer tevbe ederseniz, bu sizin için daha hayırlıdır. Ve eğer 
yüz çevirirseniz bilin ki, siz Allah'ı aciz bırakacak değilsiniz. (Ey Muhammed)! o 
kâfirlere elem verici bir azabı müjdele!” [Tevbe 3]  

Allahu Teala’dan, gelecek yılki haccımızın Müslümanların Halife’sinin bayrağı 
altında olmasını ve İslam’ı ve Müslümanları, Nübüvvet Minhacı üzere Raşidi Hilafet 
Devleti’nin kurulmasıyla şereflendirmesini niyaz ediyorum.  

 

Hizb-ut Tahrir Merkezi Medya Ofisi İçin Yazan 

Cabir Ebu Hatır 


